
Heiko de Boer is een 
van de weinige beleg-
gers in Nederland die  
helemaal niets op 
heeft met overheids-
bemoeienis in de 
economie. Ook het 

ingrijpen van centrale banken werkt 
volgens hem marktverstorend.

Zo bezien is het opkoopbe-
leid van de ECB – dat prijzen aan 
moet wakkeren door grootschalig 
obligaties op te kopen – kunstma-
tig, marktverstorend en ook weinig 
efectief. “De wereld wordt steeds 
productiever en kostenefciënter en 
daar passen lagere prijzen bij”, aldus 
De Boer.  

Dat een grote groep beleggers 
en economen gelooft in de maak-
baarheid van de economie, waarvan 
de Britse econoom John Maynard 
Keynes geestelijk vader is, kan de eco-
noom niet begrijpen. “Veel mensen 
hangen de theorieën van Keynes aan, 
maar vrijwel niemand heeft daadwer-
kelijk zijn werk gelezen.” De Boer wel, 
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maar die vindt het standaardwerk van 
Keynes niet indrukwekkend. 

Het is wat dat betreft weinig 
opzienbarend dat De Boer bestuurs-
lid is van het Mises Instituut Europa 
in Brussel. De denktank, vernoemd 
naar Ludwig von Mises, staat met zijn 
gedachtengoed diametraal tegen-
over de theorieën van Keynes. Von 
Mises was in zijn tijd de beroemdste 
geloofsverkondiger van de zoge-
naamde Oostenrijkse School die niks 
ziet in de maakbare economie.

De Boer constateert een toene-
mende interesse voor dit gedachten-
goed, ook in Nederland. Het helpt 
hierbij dat aanhangers van de school 
bijtijds waarschuwden voor de hypo-
theekbubbel in de VS die de wereld-
economie bijna in de afgrond stortte. 

Nieuwe ongelukken zijn niet uit 
te sluiten, helemaal nu beleidsbepa-
lers als centrale bankpresident Mario 
Draghi markten proberen bij te stu-
ren. In gesprek met Heiko de Boer.

De woorden ‘whatever it takes’ 

van ECB-president Mario Draghi 
worden gezien als het keerpunt 
in de Europese crisis. Hoe weegt u 
zijn woorden? 
“Als aanhanger van de Oostenrijkse 
School ben ik geen fan van Draghi 
omdat hij een veel te grote invloed 
op fnanciële markten heeft. Mark-
ten raken door het optreden ver-
stoord. Het zou eigenlijk zo moeten 
zijn dat een belegger een business 
plan van een bedrijf op zijn merites 
beoordeeld. Hij zal geld investeren 
als hij denkt een bepaald rende-
ment te kunnen maken. 

Met deze exercitie zijn beleg-
gers nu helemaal niet bezig. Zij lijken 
alleen maar oog te hebben voor het 
nieuws uit Frankfurt. Dit werkt ver-
storend en maakt fnanciële markten 
inefciënt en onstabiel. Precies het 
tegenovergestelde van wat de ECB 
wil bereiken.”  

Weinig beleggers klagen hier over 
“Door de extreme maatregelen wor-
den fnanciële markten opgestuwd, 
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NIEMAND HOEFT BANG TE ZIJN  

Defatie is in Europa tot staatsvijand nummer één 
uitgeroepen. Onterecht volgens econoom Heiko de Boer, 
die eigenlijk helemaal niet gelooft in de maakbaarheid van 
de economie. Een gesprek over onterechte angsten en 
marktverstorende maatregelen.

INTERVIEW Heiko de Boer


